



Convergence launches as first and only deal sourcing platform for blended finance investments

*Platform will help public and private investors find and connect with each other
to co-invest in blended finance deals in emerging and frontier markets*

20 January 2016 – DAVOS-KLOSTERS, SWITZERLAND

Convergence officially launched today as the world’s first deal sourcing platform that helps public and private investors find and connect with each other for blended finance investments in emerging and frontier markets. Convergence will enable more investment in these markets by leveraging public and philanthropic funding to unlock billions of private sector dollars for global development – which can lead to a 10x increase in overall investment.

By allowing investors to quickly search databases for credible deals or co-investors that match their investment needs, Convergence will broaden investors’ networks and simplify their screening process.

“Convergence will introduce a new, collaborative approach to emerging market investing. It will become much easier for investors to find high-quality transactions in emerging markets that will allow them to leverage their dollars towards greater economic, social, or environmental impact,” said Joan M. Larrea, who will become Convergence’s first CEO effective February 15. Ms. Larrea joins Convergence from Overseas Private Investment Corporation (OPIC), the U.S. Government’s development finance agency, where she led efforts to partner with private sector investors. Prior to OPIC, she served as managing director at Global Environment Fund, a global alternative asset manager dedicated to the energy, environmental, and natural resources sectors.

To identify, encourage, and support blended finance investments, Convergence will:

- Connect credible private, public, and philanthropic investors with one another, to co-invest in deals posted on the platform;
- Provide over \$7M USD in grant funding to practitioners to design innovative finance products that would otherwise be too risky or complex to pursue; and
- Ease the investment process for both new and experienced investors through a range of practical tools and resources on how to structure blended finance transactions and streamline the investment process.

Convergence has wide-ranging cross-sectoral support, including funding from the Government of Canada and Citi Foundation, a Board and Advisory Committee whose members hail from organizations ranging from MasterCard Worldwide to the Government of Ethiopia, and pioneer users across all sectors and geographies – for example, the Bill & Melinda Gates Foundation, Black Rhino, CDC Group, Citi, the

Korea International Cooperation Agency, the Netherlands Development Finance Company, and Root Capital.

The Honourable Chrystia Freeland, Canada's Minister of International Trade, announced the launch of Convergence at the World Economic Forum's Annual Meeting in Davos. "Today, we are making it easier for public and private investors to pursue purpose-driven investing and find co-investors in developing countries. Convergence is a tremendous and innovative way to encourage more development financing, which will in turn lead to economic growth and stability. Toronto-based Convergence demonstrates how Canada continues to be a world leader and pioneer in blended finance," said Minister Freeland.

"Citi is proud to support this exciting and innovative access and content channel for the global investment community," said Peter Sullivan, Head of Citigroup's Africa Public Sector Group. "From the onset of the project, Citi and the Citi Foundation strongly supported the development of Convergence, which we believe will help the blended finance market grow and increase capital flows for global development, particularly in emerging markets."

Blended finance investments facilitated through Convergence will magnify the impact of public and philanthropic investors' funding by attracting additional private capital towards investments that deliver social, economic, and environmental impact. At the same time, public and philanthropic investors' participation in these investments can reduce risk and enhance returns of emerging and frontier market investments for private investors.

"As the global economy shifts, a platform like Convergence is critical to make it easier for corporations and institutional investors to invest in growing markets, while also supporting economic development around the world," said Walt Macnee, Vice Chairman of MasterCard Worldwide and Chairman of the Board of Convergence.

The platform will play a particularly important role in driving investment to close the estimated \$2.5 trillion gap in funding for the Sustainable Development Goals (SDGs) which will guide the next 15 years of development around the world. Marie-Claude Bibeau, Minister of International Development and La Francophonie in the Government of Canada, which has committed \$20M CAD to the effort, commented: "Canada remains a leader in innovative approaches to financing for development. Canada's support of Convergence exemplifies this commitment given that the platform will mobilize private sector resources and expertise to help the world's poorest and most vulnerable people, which will be a crucial factor in achieving the United Nations' Sustainable Development Goals."

David Creighton, Vice Chairman of Cordiant and a Convergence board member, commented, "Convergence has the potential to be transformative for asset managers and private investors alike by introducing an innovative new platform to facilitate access to high-quality opportunities and catalyze significant—and sustainable—developmental change in emerging and frontier markets."

Conceived under the World Economic Forum and OECD-DAC's ReDesigning Development Finance Initiative, Convergence was designed and launched by the Global Development Incubator and Dalberg Global Development Advisors and is now an independent organization headquartered in Toronto.

Convergence is pleased to have pioneer users from the following institutions:

- Aavishkaar
- Bamboo Finance
- Bill & Melinda Gates Foundation
- Black Rhino
- CDC Group
- Ceniarth LLC
- Chanzo Capital
- Citi
- Cordiant
- Crossboundary Energy
- D. Capital
- Developpement International Desjardins
- Enclude Capital
- Global Affairs Canada
- Government of Ethiopia
- Government of Netherlands
- Grassroots Business Fund
- Impact Investment Partners
- Inside Capital
- KB Investment & Securities
- Korea International Cooperation Agency (KOICA)
- Lundin Foundation
- Mercy Corps
- Netherlands Development Finance Company (FMO)
- Oikocredit
- Palladium Group
- Root Capital
- Sarona Asset Management
- Social Finance
- Swedish International Development Cooperation Agency (SIDA)
- United States Agency for International Development (USAID)

Institutions interested in becoming a user on Convergence's Investment Network can register at www.convergence.finance today.

For more information, please contact:

Convergence Media Office

comms@convergence.finance



**Lancement de Convergence : la première et seule plateforme d'investissement
pour les projets d'investissement à financement mixte**

Cette plateforme aidera à mettre en contact des investisseurs publics et privés afin qu'ils investissent ensemble dans des projets à financement mixte sur des marchés émergents et en devenir

Le 20 janvier 2016 – DAVOS-KLOSTERS (SUISSE)

Le lancement officiel de Convergence a eu lieu aujourd'hui. Il s'agit de la première plateforme d'investissement dans le monde qui aide à mettre en contact des investisseurs publics et privés afin qu'ils investissent ensemble dans des projets à financement mixte sur des marchés émergents et en devenir. Convergence permettra d'accroître les investissements dans ces marchés en mobilisant des fonds d'organismes publics et philanthropiques, de façon à débloquer des milliards de dollars provenant du secteur privé au profit du développement international, ce qui pourrait décupler la valeur totale de ces investissements.

En permettant aux investisseurs d'effectuer des recherches rapides dans des bases de données pour trouver des ententes ou des co-investisseurs crédibles qui répondent à leurs besoins en matière d'investissement, Convergence élargira les réseaux des investisseurs et leur permettra de simplifier le processus de sélection.

« Convergence instaurera une nouvelle approche collaborative de l'investissement dans les marchés émergents. Il sera ainsi beaucoup plus facile pour les investisseurs de trouver des possibilités d'investissement de grande qualité sur ces marchés, pour que leurs investissements contribuent davantage au progrès économique, social et environnemental », a déclaré Joan M. Larrea, qui en deviendra la première présidente et directrice générale (PDG), le 15 février prochain. M^{me} Larrea travaille actuellement à l'Overseas Private Investment Corporation (OPIC), l'organisme de financement du développement du gouvernement des États-Unis, où elle dirige la création de partenariats avec des investisseurs du secteur privé. Avant de rejoindre les rangs de l'OPIC, elle a été directrice générale du Fonds pour l'environnement mondial, une société de gestion d'actifs non traditionnels dans les secteurs de l'énergie, de l'environnement et des ressources naturelles.

Pour aider à trouver des projets d'investissement à financement mixte, y compris pour les promouvoir et les soutenir, Convergence :

- mettra en contact des investisseurs privés et publics et des philanthropes crédibles afin qu'ils investissent ensemble dans les projets publiés sur la plateforme;
- versera plus de 7 millions de dollars américains en financement pour permettre aux praticiens de concevoir des produits financiers novateurs qui seraient autrement considérés comme trop risqués ou complexes;
- facilitera le processus d'investissement pour les investisseurs nouveaux et expérimentés grâce à un certain nombre d'outils et de ressources pratiques concernant la façon de structurer les transactions à financement mixte, en plus de simplifier le processus en question.

Convergence bénéficie du soutien d'un large éventail de secteurs, y compris d'une aide financière du gouvernement du Canada et du Citi Foundation. Elle peut aussi compter sur un conseil d'administration

et un comité consultatif dont les membres représentent une diversité d'acteurs – de MasterCard Worldwide au gouvernement de l'Éthiopie – y compris des premiers utilisateurs issus de tous les secteurs, par exemple la Fondation Bill et Melinda Gates, Black Rhino, CDC Group, Citi, Korea International Cooperation Agency, Netherlands Development Finance Company et Root Capital.

La ministre du Commerce international, l'honorable Chrystia Freeland, a annoncé le lancement de Convergence à la réunion annuelle du Forum économique mondial à Davos. « Aujourd'hui, nous aidons les investisseurs des secteurs public et privé à réaliser des investissements axés sur des objectifs et à trouver des co-investisseurs dans les pays en développement. Convergence est une façon novatrice extraordinaire d'encourager le financement du développement, qui permettra à son tour de stimuler la stabilité et la croissance économique. Établie à Toronto, Convergence démontre que le Canada reste un chef de file mondial et un pionnier en financement mixte. »

« Citi est fière de soutenir ce mécanisme stimulant et novateur d'accès et de diffusion à l'intention des investisseurs internationaux », a déclaré Peter Sullivan, chef du Groupe du secteur public de l'Afrique de Citigroup. « Dès le début du projet, Citi et la Citi Foundation ont apporté un soutien solide à la mise au point de Convergence qui, d'après nous, contribuera à la croissance du marché du financement mixte et à l'augmentation des flux de capitaux à l'appui du développement international, particulièrement dans les marchés émergents. »

Grâce aux investissements à financement mixte réalisés au moyen de Convergence, la contribution financière des investisseurs publics et des philanthropes aura beaucoup plus d'impact, notamment en attirant des capitaux privés supplémentaires à l'appui du progrès social, économique et environnemental. Dans le même temps, la participation d'investisseurs publics et de philanthropes à ces projets peut également réduire les risques, en plus d'améliorer le rendement des investissements dans les marchés émergents et en devenir, et cela au profit des investisseurs privés.

« Alors que la conjoncture économique mondiale évolue, une plateforme comme Convergence revêt une importance cruciale pour faciliter les investissements des sociétés et des investisseurs institutionnels dans les marchés en pleine croissance, tout en appuyant le développement économique à travers le monde », a déclaré M. Walt Macnee, vice-président de MasterCard Worldwide et président du conseil d'administration de Convergence.

La plateforme s'avérera particulièrement importante pour accroître les investissements afin de combler le déficit de financement actuel, estimé à 2,5 billions de dollars, pour la réalisation des Objectifs de développement durable (ODD), qui guideront les activités de développement dans le monde pendant les 15 prochaines années.

L'honorable Marie-Claude Bibeau, ministre du Développement international et de la Francophonie au sein du gouvernement du Canada, lequel a consacré 20 millions de dollars canadiens au projet, a déclaré : « Le Canada reste un chef de file au chapitre des initiatives novatrices de financement du développement. L'appui du Canada à la plateforme Convergence illustre cet engagement, puisqu'elle permettra de mobiliser les ressources et l'expertise du secteur privé pour aider les personnes les plus pauvres et les plus vulnérables dans le monde, ce qui s'avère un facteur important pour atteindre les Objectifs de développement durable des Nations Unies. »

M. David Creighton, vice-président de Cordiant et membre du conseil d'administration de Convergence, a fait remarquer que « Convergence a le potentiel d'être transformatrice pour les gestionnaires d'actifs comme pour les investisseurs privés, en offrant une nouvelle plateforme novatrice qui facilitera l'accès à des occasions d'affaires de grande qualité et qui catalysera les changements importants et durables en matière de développement dans les marchés émergents et frontières. »

Créée dans le cadre de l'Initiative de refonte du financement du développement du Forum économique mondial et du CAD de l'OCDE, Convergence a été conçue et lancée par le Global Development Incubator et la firme Dalberg Global Development Advisors. Il s'agit désormais d'un organisme indépendant ayant son siège à Toronto.

Convergence est heureuse de compter des utilisateurs de la première heure issus des institutions suivantes:

- Aavishkaar
- Bamboo Finance
- Bill & Melinda Gates Foundation
- Black Rhino
- CDC Group
- Ceniarth LLC
- Chanzo Capital
- Citi
- Cordiant
- Crossboundary Energy
- D. Capital
- Développement International Desjardins
- Enclude Capital
- Global Affairs Canada
- Government of Ethiopia
- Government of Netherlands
- Grassroots Business Fund
- Impact Investment Partners
- Inside Capital
- KB Investment & Securities
- Korea International Cooperation Agency (KOICA)
- Lundin Foundation
- Mercy Corps
- Netherlands Development Finance Company (FMO)
- Oikocredit
- Palladium Group
- Root Capital
- Sarona Asset Management
- Social Finance
- Swedish International Development Cooperation Agency (SIDA)
- United States Agency for International Development (USAID)

Les institutions qui souhaitent avoir accès au réseau de l'investissement de Convergence peuvent s'inscrire à l'adresse suivante dès aujourd'hui : www.convergence.finance.

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec :

Convergence – Bureau des médias

comms@convergence.finance